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Informatienota 
 
Inleiding 
Door middel van een motie vraagt PVV en CDA 30 januari 2025 aandacht voor het instellen van een 
toegankelijkheidspanel. Zij hebben in deze motie diverse argumenten genoemd. Deze motie is 
aangehouden zodat er onderzoekende gesprekken kunnen zijn met onder andere adviesraad Sociaal 
Domein. Met de afspraak dat mei 2025 een informatiememo zal liggen.  
Betrokken beleidsambtenaren hebben onder andere naar aanleiding van deze motie verdiepende 
gesprekken gevoerd met raadsleden, ervaringsdeskundigen, adviesraad sociaal domein Urk en de 
toegankelijkheidsraad van buurgemeente Noordoostpolder.  
 
Er zijn veel ontwikkelingen wanneer het gaat om inclusie en dan met name rond toegankelijkheid. Ook 
is toegankelijkheid een onderwerp binnen de gemeenteraad. Middels deze informatienota informeert 
het college over de huidige stand van zaken rondom toegankelijkheid. 
 
Lokale Inclusie agenda: 
In 2016 ondertekende Nederland het VN-Verdrag inzake de rechten van personen met een handicap. 
Dit verdrag verplicht gemeenten om een Lokale Inclusie Agenda (LIA) te maken voor mensen met een 
beperking. Deze agenda is bedoeld om de samenleving fysiek, digitaal en sociaal toegankelijk te 
maken voor mensen met een beperking. Daarbij gaat het om mensen met een fysieke beperking, 
mensen met een visuele of auditieve beperking, mensen met een licht verstandelijke beperking of 
neurodiversiteit. Maar eigenlijk profiteert iedereen van een toegankelijke en inclusieve samenleving. 
Denk daarbij aan ouderen, mensen met een tijdelijke beperking, mensen met psychische klachten, 
mensen met een kinderwagen of bijvoorbeeld toeristen. 
 
Het lijkt logisch om de toegankelijkheidsraad op te nemen in de LIA. Hiermee ontstaat een integraal en 
samenhangend strategie met het oog op het meedoen aan de Urkse samenleving van mensen met 
een handicap. Onderstaand vindt u de argumentatie voor dit gezichtspunt. 
 
Kernboodschap 
Urk gaat voor een inclusieve samenleving, waar plaats is voor iedereen. 
 
Werken aan toegankelijkheid en inclusie staat niet op zichzelf en is niet iets van alleen het sociaal 
domein. Dit thema hangt samen met alle domeinen. Het is van invloed op alle beleidsterreinen, 
beleidsplannen en visies. Samenwerking met inwoners, ondernemers en maatschappelijke 
organisaties is nodig en essentieel. Bewustwording rond dit thema is belangrijk voor iedereen. 
 



 

2 

De gemeente Urk staat in de startblokken om een LIA op te stellen. Medio september zal een 
startbijeenkomst plaatsvinden waar (ervaringsdeskundige) inwoners, stakeholders en raadsleden 
voor worden uitgenodigd. We staan stil bij de toegankelijkheid van Urk. Wat gaat goed, wat kan beter 
en wat moeten we vooral niet meer doen? De opbrengst van deze startbijeenkomst zal samen met 
resultaten uit werkbezoeken en-, eerdere verslagen van SCAB de basis vormen voor een LIA. Het 
oprichten van het toegankelijkheidpanel zullen we meenemen in de LIA. Als de agenda eenmaal door 
het college is goedgekeurd, is het tijd voor een implementatiestrategie. De implementatiestrategie 
geeft inzicht in de stappen die nodig zijn om in praktijk te brengen wat in de LIA is opgenomen. 
 
Opvallende inzichten toegankelijkheidspanel n.a.v. diverse interviews 

- Belangrijkste voorwaarde is dat betrokkenen intrinsiek gemotiveerd zijn. 
- Kaders bepalen is noodzakelijk. Waar denkt het panel over mee, toegankelijkheid is enorm 

breed onderwerp. 
- Adviesraad Sociaal Domein deelt de werkwijze om het toegankelijkheidspanel me te nemen in 

de LIA. 
- Adviesraad Sociaal Domein geeft ook aan dat zij op een manier betrokken willen zijn in het 

toegankelijkheidspanel. 
- Begeleiding van een welzijns- organisatie is helpend in de faciliterende rol en heeft een brede 

achterban . 
- Toegankelijkheid kost geld. 
- Draagvlak vanuit de gemeenteraad en het college is een belangrijke voorwaarde om stappen te 

zetten in het (nog) toegankelijker worden van onze gemeente.  
 
Vervolg 

- De lokale inclusie agenda wordt begin 2026 aan het college aangeboden. 
- In de lokale inclusie agenda wordt duidelijk of er behoefte is aan een toegankelijkheidspanel. 
- Wanneer de agenda eenmaal door het college is goedgekeurd, is het tijd voor een 

implementatiestrategie (start 2026). 
- In de implementatiestrategie wordt onder andere uitgewerkt hoe een toegankelijkheidspanel 

het beste vorm kan worden gegeven. 
- Om de strategie en uitvoering goed te borgen, is het belangrijk om deze stap in goed overleg te 

doen met bijvoorbeeld uitvoerende partijen. 
- De vorm van het panel en waarover het panel beslist zou eventueel verder ingevuld kunnen 

worden onder begeleiding van de welzijns- organisatie. 
 
Kanttekeningen  

- Financiën  
De consequenties voor het opstellen van de Lokale Inclusie Agenda zijn nihil: deze zijn eerder 
opgenomen in incidenteel budget.  
Wél zal de uitvoering van de verschillende acties die hieruit voortvloeien financiële impact 
hebben. De precieze kosten en acties zijn dus nog niet bekend. Hiervoor is op dit moment 
geen (structureel) budget vrij gemaakt. 

- Het instellen en faciliteren/ begeleiden van een toegankelijkheidspanel zal kosten met zich 
mee brengen, op dit moment is hier geen eigen budget voor vrijgemaakt. 

- Het thema vraag ambtelijke capaciteit 
- Geen middelen en/ of ambtelijke capaciteit kan leiden tot een beperktere nulmeting en een 

beperkter participatief proces. Dit verkleint de kans op draagvlak, eigenaarschap en 
gezamenlijke actie. Daarmee heeft de LIA het een kleiner maatschappelijk effect tot gevolg 
dan mogelijk zou zijn met budget. 

- Werken aan een inclusieve samenleving is een doorlopend proces dat nooit af is en vraagt 
daarom om een structurele investering van middelen en tijd. 


